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DATUM 22-1-2018 

AAN  Commissie BEM 

VAN GS -gedeputeerde Pennarts-Pouw 

DOORKIESNUMMER 030 258 3500 

ONDERWERP Beantwoording vragen PVV over afzet hout i.r.t. biomassacentrale Eneco 

 

 

 

In vervolg op de artikel 47 RvO vragen van de PVV over het gebruik van biomassa is door de PVV een 

vervolgvraag gesteld bij de begrotingsbehandeling d.d. 6 november jl. Het betreft de houtproductie van de aan de 

provincie verbonden land- en natuurbeherende organisatie. 

 

In PS is toegezegd hierover navraag te doen bij de natuurorganisaties.  

 

Antwoord 

Wij hebben Staatsbosbeheer, het Utrechts Landschap en Natuurmonumenten gevraagd een inschatting te maken 

van de hoeveelheid hout dat zij kappen, hoeveel dit oplevert en wat de bestemming is.    

 

>Op basis van onze wettelijke bevoegdheden in het kader van de Wet natuurbescherming (Wnb hoofdstuk 

Houtopstanden) heeft de provincie geen beeld van de hoeveelheid gekapt hout, omdat bijv. het dunnen  zonder 

registratie door de provincie en de bosbeheerders is toegestaan. Wel hebben we inzicht in de oppervlakte bos die 

geheel gekapt wordt en die veelal ter plaatse verjongd worden. We hebben geen inzicht in de hoeveelheden hout 

en de afzet daarvan.  

Eigenaar Staatsbosbeheer Utrechts Landschap Natuurmonumenten 

Kapoppervlakte op basis van melding Wnb 
hfd Houtopstanden /Boswet 
Jaar 2016 

 
25,92 ha 

 
1,02 ha 

 
1,80 ha 

 

>Vanuit de subsidierelatie (SNL en SKNL) met bos- en natuureigenaren is er bij de provincie geen inzicht over de 

wijze waarop de eigenaren de afgesproken natuurdoelen realiseren. De eigenaren hebben ook geen plicht tot 

rapportage over bijvoorbeeld hoeveelheid en kwaliteit van door hen verkocht hout en de financiële opbrengsten 

daarvan. 

 

>Inzicht in hoeveelheden hout en de afzet daarvan (resultaten “belrondje” Staatsbosbeheer, Het Utrechts 

Landschap en Natuurmonumenten) 

 

Omdat de interne organisatie en registratie per terreinbeherende organisatie sterk verschilt zijn ook hun 

antwoorden verschillend. Daarom een compilatie daarvan en daarna nog enkele toelichtende opmerkingen.  

  

Eigenaar Staatsbosbeheer Utrechts Landschap Natuurmonumenten 

Verkoop hout in m3 15.000 6.000
1 

Geen gegevens* 

Verkoop biomassa in tonnen 200 Klein deel 55** 

  
1
 bruto € 200.000 waarvan de oogstkosten nog afgetrokken moeten worden

  

* Natuurmonumenten verkoopt hout landelijk, geen gegevens per provincie. Geen dunning in 2016.  

** verkoopprijs lager dan versnipperkosten (hakken was nodig voor instandhouding van hakhout). 
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Enkele aanvullende opmerkingen: 

 Dunning zetten boseigenaren vaak in om de kwaliteit van de groeiende bomen te bevorderen, zodat er 

hoge kwaliteit zaaghout geoogst kan worden aan het einde van de omloop. Bij de omvorming naar 

natuurlijk bos wordt dunning ook vaak toegepast om de gewenste boomsoorten voldoende 

ontwikkelruimte te geven. De hoeveelheid hout die geoogst wordt is per bos sterk verschillend 

(productiviteit grond, beheerachterstand, type en leeftijd bos).  

 Utrechts Landschap en Natuurmonumenten richten hun beheer en daarmee de dunning voornamelijk op 

natuurlijke bostypen , waaruit na de omvorming niet meer geoogst wordt. Staatsbosbeheer heeft 

nadrukkelijk ook houtproductie als mededoel, zodat een relatief grote oppervlakte van hun bossen het 

natuurbeheertype ‘Bos met productie’ heeft. In beide gevallen worden de takken en boomtoppen veelal 

in het bos achter gelaten als voedingsbron voor de blijvende bomen maar ook als dood hout voor 

zwammen en insecten.  

 Natuurbeheerders hebben de ambitie om op een beperkt aantal locaties bos om te vormen naar heide. 

In de afgelopen 10 jaar is daartoe al 350 ha omgevormd op basis van een vrijstelling van de Boswet. De 

provincie had daartoe een heideherstelnotitie, die geheel uitgevoerd is. Voor de komende jaren wordt 

een nieuwe heideherstelbeleid voorbereid waarbij nadrukkelijker dan voorheen ook een visie op de 

ontwikkeling van boskwaliteiten opgenomen zal worden.  

 De komende jaren zullen vanwege ziekte een aantal bossen versneld gekapt moeten worden. In het 

bijzonder gaat dit om essenbossen die vanwege de aantasting door de essenverwelkingsziekte 

grotendeels afgestorven zijn (essenhakhout in Langbroek, recreatiebos bij Houten). 

 De financiële opbrengsten van verkocht hout zijn niet bekend. De berekening daarvan is ook lastig 

omdat hout op allerlei verschillende manieren verkocht wordt (de opbrengst is voor degene die kapt, 

hout wordt via verschillende kanalen afgezet, hout wordt in partijen verkocht met deels ook hout uit 

andere delen van Nederland).  

 De houtverkoop verloopt vaak via een aflopende reeks sortimenten in financiële opbrengst:  uniek hout 

via veilingen, fineerhout, zaaghout, plaathout, palen, specifiek hout (stelen voor gereedschap, 

zinkstukken), hoogwaardige chips (vezelhout), brandhout en laagwaardige chips ( biomassa). Bij elke 

velling van bomen kunnen daarmee verschillende sortimenten verkocht worden. Het streven is steeds 

naar de meest hoogwaardige inzet van hout. Utrechts landschap zet bijvoorbeeld eigen hout in voor 

restauratie van hun monumentale gebouwen.  

 Jaarlijks kan de oogst sterk fluctueren o.a. afhankelijk van projecten, marktvraag naar hout. Dus de voor 

2016 gegeven cijfers zijn geen gemiddelde maar een eenmalige opgave.  

 

  

 


